
SIUMUT Inatsisartui

26. april 2012

I henhold til § 37 i forretningsorden for Inatsisartut, fremkommer jeg med følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut:

1. I de seneste dage blev det fortalt i medierne, at gravide i Maniitsoq fremover skal til 
Sisimiut for at føde. Hvornår blev Naalakkersuisut bevidst om dette?

2. Hvorfor har Naalakkersuisut ikke informeret Inatsisartut, om at gravide i Maniitsoq 
fremover skal til Sisimiut for at føde?

3. Har man informeret Qeqatta Kommunias kommunalbestyrelse eller borgmesteren om 
dette tiltag?

4. Hvor stor er viljen for Naalakkersuisut at arbejde for, at gravide i Maniitsoq fortsat 
kan føde i deres hjemby?

5. Hvad er Naalakkersuisuts plan for brugen og udviklingen af den velfungerende 
sundhedscenter i Maniitsoq, som er lige så veludrustet som sundhedscentret i 
Sisimiut?

6. Har Naalakkersuisut ikke fundet det nødvendigt, at give borgerne i Maniitsoq en 
forklaring, om planen som berører borgerne dybt?

7. Har Naalakkersuisut lagt handlingsplaner for, med hensyn til at familierne skal være 
samlet ved fødslerne, også i forhold til rejseomskostninger?
(Medlem af Inatsisartut Ruth Heilmann, Siumut)

Begrundelse:
Den 5. april 2012 mødte jeg jordemoderen i Maniitsoq i Maniitsoq Sportshal. Jordemoderen 
beklagede sig over, at gravide i Maniitsoq og i dens tilhørende bygder med virkning fra april måned 
2012 skal til Sisimiut for at føde. Beretningen fra jordemoderen kom som en ubehagelig 
overraskelse, fordi jeg som et medlem af Udvalget for Sundhed og Familie ikke er blevet 
informeret om netop dette tiltag. Det er uacceptabelt at sagsbehandlingen af dette tiltag er blevet 
hemmeligholdt.
Jeg ønsker at Naalakkersuisut skal arbejde for, at gravide i Maniitsoq fortsat kan føde i deres 
hjemby.

       


